
Danske Handicaporganisationer – Randers
v/ formand Asger Laustsen, Tinghøjvej 15, 8920 Randers NV
Telefon: 86 44 32 21. E-mail: il.as.laustsen@fiberflex.dk
Hjemmeside: www.dhranders.dk

Referat fra bestyrelsesmøde i DH den 6. september 2021 i
kantinen på Aktivitetscenter, Stenaltvej 1, 8930 Randers.

Deltagere:
Birgit Urban, DHF
Asger Laustsen, CP Danmark
Stig Kjeldsen, Blindesamfundet
Flemming Sørensen, Scleroseforeningen
Karina Hjort, DHF
Elisabeth Sørensen, Autismeforeningen
Rasmus Lerbak, Ordblindeforeningen
Kai Gade, Gigtforeningen
Trine Juel, Sind
Anni Andersen, PTU
Poul Erik Andersen, PTU
Vitus Jordan, LEV
Erik Kristensen, Muskelsvindfonden

Dagsorden:

Punkt 1. Velkomst og præsentation.
Asger bød velkommen og vi præsenterede os.

Punkt 2. Møde med ny direktør Thomas Krarup for Sundhed, kul-
tur og Omsorg i Randers Kommune. Thomas vil præsentere sig
selv og orientere om, hvad der arbejdes med på hans område.
Der vil blive mulighed for at stille spørgsmål til Thomas.
Thomas oplyste, at han er cand.scient.pol. fra Århus Universitet. Han
har tidlige arbejdet som direktør i Jammerbugt- og som rådmand i Ål-
borg Kommunen, hvor arbejdsområdet bl.a. har været ældre og handi-
cappede. 
I  sit  nuværende  arbejde  har  han  snitflader  til  Socialdirektør  Helene
Bækmark. Der arbejdes lige nu med hjælpemidler og botilbud. På Om-
sorgsområdet arbejdes med boligplan og specialklasser. Kommunen har
svært ved rekruttering, hvilket der arbejdes på at forbedre. I rapporten
om visitationen er der plads til forbedringer. Der skal være en bedre
kommunikation med borgerne og en god proces. 
Med hensyn til handicappede i arbejde, har Thomas selv prøvet at være
i en socioøkonomisk virksomhed.
Til Thomas´ orientering var der mange indspark og kommentarer.

Punkt 3. Orientering fra formanden.

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI.
De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap.



Asger orienterede om at han har skaffet Randers Naturcenter 25.000,-
kr.  fra  ”Elssas  Fonden”  til  en  Mini  Gudenå  Camp.  Desværre  var
ikke så mange tilmeldt campen, men dem der var med der var med
havde nogle gode dage.
Flemming, Karina og Stig var i Amtsavisen den 19. august 2021 på for-
siden og i en 2 siders artikel om manglende tilgængelighed i bl.a. Øster-
gade, hvor handicappede er glemt, hvilket kommunen har erkendt.
Lokalpuljen er igen åben for ansøgninger. Der er omkring 1.3 mill. kr. i
puljen med ansøgningsfrist senest 1. oktober 2021 kl. 12.00. Asger sen-
der nyhedsbrev med omtale af puljen igen, hvor der link til ansøgnings-
skema til lokalpuljen.
Asger opfordrede på sidste møde til, at man henvendte sig til ham, hvis
man var interesseret i at blive indstillet til Handicaprådet. Der har ikke
været nogen reaktion. Vi har et superhold i øjeblikket, hvor de fleste
gerne vil fortsætte, men vi mangler også nogle gode suppleanter.
Flemming  kommer  senere  ind  på  budget  2022.  Der  bliver  ikke  det
store serviceløft til vores områder, da kommunen fattes penge.
Vedrørende valgmødet den 27. september har vi tilsagn fra pt. 10 re-
præsentanter fra de opstillede partier.

Punkt 4.  Økonomi.
Vi har pt ca. 56.000,- kr. i beholdningen, hvilket er tilfredsstillende.

Punkt 5.  Orientering og drøftelse af dagsordenspunkter fra tidli-
gere  Handicaprådsmøder  i  august  måned 2021 og  kommende
møde 8. september 2021. Dagsordener kan ses på Randers Kom-
munes hjemmeside.
Flemming orienterede om, at der ikke var Handicaprådsmøde i august. 
På  det  kommende  møde den  8.  september  deltager  ny  direktør  for
sundhed, kultur og omsorg Thomas Krarup og tilgængelighedskonsulent
Flemming Juhl.
Handicaprådet  har  fået  henvendelser  om  flodbyen  Randers  –
nyt byrum. Hvad skal der være. Evt. fælleshus.
Høring om bleudbuddet.
Der skal være dialogmøde med beskæftigelsesudvalget den 12. oktober.
Der  nedsættes  et  trafiksikkerhedsråd  og  der  er  nedsat  en  hurtig
arbejdende arbejdsgruppe om Nyvang. 
Møde med Miljø og teknik om reparationer i midtbyen.

Punkt 6.  Orientering og drøftelse af Budget 2022 på det sociale 
område i Randers Kommune.
Flemming  fortalte,  at  det  økonomiske  råderum  er  på  22,5  mill.
Minimumsnormeringer  skal  hentes  i  råderummet.  Der  er  en
stigning i overførselsindkomster.
Demografiregulering er på 5 mill. Det er 50% af hvad vi skulle have
haft. Særligt dyre enkeltsager går af demografireguleringen.
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Det man ønsker styrket er følgende:
- Styrkelse af børnehandicaptilbuddet 
- Styrkelse af tilbud i eget hjem.
- Tilkalde netværksarbejde i hjemme
-   Tæt samarbejde om VIVE rapporten. 

Handicaprådet laver høringssvar til, hvad der er af udfordringer i bud-
gettet.
Trine skriver høringssvar om bosteder uden meget personale.
DH indsender høringssvar om generelle udfordringer
                
Punkt  7.  Drøftelser  af  emner  til  valgmøde den 27.  september
2021.
Det  drøftedes  om  vi  skal  lave  et  utraditionelt  valgmøde.  Evt.  skal
politikere placeres ved borde, hvor deltagerne kan rokere fra det ene
bord til det andet og få en samtale igang.
Karina foreslog at vi kunne kalde valgmødet for ”mød din politiker”
Planlægningsgruppen drøfter videre.

Punkt 8. Nyt fra organisationerne.
På grund af tidsnød kun de mest nødvendige informationer.
Flemming oplyste, at han er fratrådt som formand i scleroseforeningen
og at Bodil Johansen er ny formand. Flemming fortsætter som DH-re-
præsentant.
Elisabeth har et arrangement søndag den 12. september i Underværket,
om ”Når pårørende får en stemme”. Vitus sidder i panelet.

Punkt 9. Nyt fra råd, nævn og udvalg.
Anni  fortalte  om friluftsrådet  som Anni  og  Erik  er  udpeget  til  i  Øst-
jylland. Anni foreslog en temagruppe om tilgængelighed i naturen og
blev  derfor  medlem  af  bestyrelsen.  Gruppen  modtager  gerne
oplysninger  om steder  i  naturen,  hvor  der  åbenlyst  burde  være  til-
gængeligt,  men  ikke  er  det.  Ønsker  man  et  sted  taget  op,  skal
man  rette  henvendelse  til  Anni  eller  Erik.  Gruppen  har  lavet
høringssvar om Nationalpark Fussingø.
Erik overvejer at udtræde af gruppen, da man ikke har indflydelse.

Punkt 10. Eventuelt.
Intet at bemærke.

Referent: Birgit Urban
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